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عمل به توصیه رهبری  سرلوحه کار روحانیت

تسلیت رهبرانقلاب در پی 
درگذشت حبیب ا... صادقی

... خامنه ای درگذشت  حضــرت آیت ا
هنرمند برجسته و انقلابی مرحوم حبیب 
ا... صادقی را تسلیت گفت. متن پیام تسلیت 
رهبر معظم انقلاب بدین شرح است: بسم ا... 
الرحمن الرحیم درگذشت هنرمند برجسته 
.. صادقی  . و انقلابی جناب آقای حبیب ا
رحمة ا... علیه را به هنرمندان و همکاران و 
دوستان و به ویژه به خانواده مکرّم ایشان 
تسلیت عرض می کنم و رحمت و مغفرت 

الهی را برای وی مسألت می کنم. 
سید علی خامنه ای 
۵ مرداد ۱۴۰۱

 عزاداری محرم 
عزاداری سکولار نباشد

امام جمعه مشهد با بیان این که بعد 
از پیروزی انقلاب اسلامی، قوی ترین و 
برجسته ترین کارشناسان و متخصصان 
از زنان به وجود آمد، گفت: در بسیاری 
از رشته های تخصصی پزشکی، خانم ها 
برترین ها هستند که با پوشش کامل به این 
مقام رسیدند، این افتخار جمهوری اسلامی 
و انقلاب اسلامی است که زن به این عظمت 
رسیده است. آیت ا... علم الهدی به فرارسیدن 
ایام محرم و عزاداری سیدالشهدا )ع( نیز 
اشاره و تأکید کرد: مردم شهر را سیاه پوش 
کردند و هیئات و دسته های عزاداری به راه 
انداختند از این رو باید سعی کنیم در این ماه 
محرم، عزاداری سیدالشهدا را یک عزاداری 
سکولار نکنیم. وی اضافه کرد: یک بخش 
عزاداری امام حسین اشک ریختن است، 
یک بخش آن توجه به هدف سیدالشهدا و 
توجه به مقصد آن حضرت است که ان شاءا... 
عزاداری های ما به شکلی باشد که اهداف 

ابی عبدا... را برجسته کنیم. 

 سفیر جدید ایران 
وارد بیروت شد

امانی سفیر جدید جمهوری  مجتبی 
اسلامی ایران با استقبال شخصیت های 
رسمی و حزبی لبنانی وارد بیروت شد. امانی 
در بدو ورود به لبنان بر بکارگیری همه 
تلاش خود به منظور تقویت و گسترش 
روابط ایران و لبنان تاکید کرد. نمایندگان 
احزاب مختلف، قبلان قبلان نماینده رئیس 
مجلس، وزیر سابق و عضو شورای سیاسی 
حزب ا... محمود قماطی در فرودگاه بیروت 
از امانی استقبال کردند. پیش از این محمد 
جلال فیروزنیا از مرداد ۹۷ تاکنون سفیر 

جمهوری اسلامی ایران در بیروت بود. 

دستور فرمانده کل سپاه برای 
امدادرسانی به سیل زدگان

در پی هشدارهای سازمان هواشناسی 
کشور مبنی بر تداوم و گسترش رگبارهای 
موسمی و فعالیت سامانه بارشی در ۲۷ 
استان، سردار سرتیپ دوم پاسدار رمضان 
شریف سخنگو و مسئول روابط عمومی 
کل سپاه گفت: با توجه به شرایط پیش رو 
و پیش بینی های سازمان هواشناسی کشور 
و احتمال وقوع سیل و بروز مشکل و چالش 
برای مردم، سرلشکر حسین سلامی فرمانده 
کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ضمن 
قدردانی و تشکر از تلاش های ارزنده و 
مجاهدانه پاسداران و بسیجیان برای حضور 
به موقع در صحنه عملیات امداد و نجات و 
خدمت رسانی به هموطنان عزیز در مناطق 
زلزله کشور، جمعه شب طی دستوری بر 
ضرورت ارتقا و تشدید آمادگی های سپاه های 
استانی و یگان های امدادی بسیج برای 
کمک به سایر نیروهای امدادی در صورت 
وقوع سیل و بروز شرایط بحرانی در مناطق 

مختلف کشور تاکید کرد. 

 عذرخواهی سرلشکر موسوی 
از رهبری 

سرلشکر موسوی با صراحت از کارکنان 
و خانواده ارتش به علت عدم موفقیت در 
رفع دغدغه های معیشتی عذرخواهی کرد. 
فرمانده کل ارتش در جمع دانشجویان 
دانشگاه فرماندهی و ستاد آجا با اشاره به 
اقدامات صورت گرفته در دوره پنج ساله 
فرماندهی اش در ارتش جمهوری اسلامی 
ایران اظهار داشت: بنده در شهریور ماه سال 
۱۳۹۶ با محاسبه و توکل بر خدا صراحتا 
یکسری برنامه هایی را جهت اجرایی شدن 
اعلام کرده و بر همین اساس قول هایی را 
داده بودم؛ از جمله اینکه ظرف مدت پنج 
سال دغدغه معشیت کارکنان را در ذهن 
رهبر انقلاب و خانواده های ارتشی مرتفع 
کنم که متأسفانه در این رابطه موفق نشدم. 
سرلشکر موسوی با بیان اینکه تقریبا در 
تمامی برنامه هایی که از پیش اعلام کرده 
بودم با موفقیت به نتیجه رسیدیم، گفت: 
تنها در موضوع معیشت به اهداف تعیین 
شده دست نیافتیم و بر خود لازم می دانم از 
همین تریبون و در حضور نمایندگان ارتش 
جمهوری اسلامی ایران از رهبر انقلاب 
و کارکنان و خانواده های محترم و صبور 

ارتشی عذرخواهی کنم. 

کــوتــــاه

آیت ا... محسن غرویان 
استاد حوزه و دانشگاه

رئیس قوه قضائیه خواستار شد

حل نواقص موجود در ساماندهی کالاهای متروکه
آرمان ملی: رئیس قوه قضائیه ضمن بازدید از 
منطقه ویژه اقتصادی بوشهر گفت: وضع موجود در 
انبارهای گمرکات، بنادر و سازمان اموال تملیکی 
متروکه،  کالاهای  مناسب  ساماندهی  حیث  از 
قابل مقایسه با ۱۰ ماه گذشته نیست اما موضوع تا 
حصول نتیجه مطلوب دنبال می شود حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای با حضور در منطقه ویژه 
اقتصادی بوشهر، در بازدیدی چهار و نیم ساعته 
وضعیت این منطقه اقتصادی را از حیث فرآیندهای 
مختلف ناظر بر ورود و خروج کالاها و نگهداری آنها، 
مورد نظارت، بررسی و ارزیابی قرار داد. در جریان 
بازدید رئیس قوه قضائیه از منطقه ویژه اقتصادی 
بوشهر، که علاوه بر مسئولان استانی، تعدادی از 
مقامات دولتی نیز حضور داشتند، وضعیت ۳۰ 
کانتینر بلاتکلیف در این منطقه ویژه اقتصادی 
مورد بررسی قرار گرفت؛ ۳۰ کانتینری که در جریان 
انبارگردانی های اداره بنادر و دریانوردی بوشهر کشف 
شده بودند و نکته قابل تأمل آنکه سابقه و اطلاعاتی از 
این کانتینرها در هیچکدام از سامانه  های اداره بنادر و 
دریانوردی بوشهر وجود نداشت. علاوه بر این، طبق 
استعلام از یکی از شرکت های مالک این کانتینرها، آنها 
نیز از محتوای داخل این کانتینرها اظهار بی اطلاعی 
کرده بودند. رئیس دستگاه قضا در جریان این بازدید 
میدانی، اقدام به شکستن پلمب برخی از این کانتینرها 
که از دهه ۸۰ تاکنون بلاتکلیف بودند، کرد و نسبت 
به انجام اقدامات قانونی درخصوص تعیین تکلیف این 

۳۰ کانتینر، دستورات مقتضی را صادر کرد و خطاب 
به مسئولان و متولیان استانی و دولتی گفت: در حال 
حاضر در قبال این ۳۰ کانتینر، سه بحث اصلی وجود 
دارد؛ نخست آنکه چرا طی ۱۳ سال اخیر، کشتیرانی 
که صاحب ۱۱ کانتینر از این ۳۰ کانتینر بوده و قاعدتاً 
مجوز سایر کانتینرها را صادر کرده، هیچ موقع سراغی 
از آنها نگرفته است؟ نکته دوم آن است که مشخص 
نیست محتوای این کانتینرها از ابتدا همین بوده یا 
خیر؟ و مواردی به آن اضافه یا کم شده است؟ چرا 
که برخی از این کانتینرها حاوی محموله های متفرقه 
یا کارتن های خالی بودند؛ و نکته سوم آنکه در حال 
حاضر کدام دستگاه مسئول بررسی و تعیین تکلیف 
این محموله هاست؟  رئیس عدلیه در ادامه از مسئولان 
اداره بنادر و دریانوردی بوشهر این سؤال را مطرح 
کرد که چرا پس از مهلت مقرر، مراتب وجود چنین 
کانتینرها و محموله های بلاتکلیف را به گمرک اعلام 
نکردند؟ اژه ای با اظهار تأسف از وضع موجود در برخی 
ترتیبات ناظر بر واردات کالا، گفت:  ما در فرآیندها و 
ترتیبات ناظر بر ورود کالا به بندر با کشتی، اعلام این 
موضوع به گمرک، اعلام متروکه شدن کالاها، ورود 
سازمان اموال تملیکی به جمع آوری این کالاهای 
متروکه و برخی جهات دیگر، مع الاسف با اشکالات 
عدیده ای مواجه هستیم. رئیس دستگاه قضا تصریح 
کرد: باید اشکالات و نواقص موجود در کار ساماندهی 
کالاهای متروکه در انبارهای گمرکات، بنادر و سازمان 
اموال تملیکی برطرف شود و در این مسیر چنانچه 

خلأ قانونی وجود دارد یا کوتاهی هایی از مسئولان 
و دست اندرکاران ذیربط چه در قوه قضائیه و چه در 
بخش ها و دستگاه های دیگر، سر می زند، موضوع مورد 
رسیدگی و اتخاذ تصمیم قرار گیرد.  حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای در پایان بازدید از چهار 
انبار سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی استان 
بوشهر طی مصاحبه ای با اشاره به معضلات و اشکالاتی 
که در فرآیند ورود کالا به کشور از طریق دریا وجود 
دارد، اظهار کرد: یکی از آسیب ها و اشکالاتی که در 
این فرآیند وجود دارد، کُند بودن تخلیه کالاها از 
کشتی به بندر است؛ از سویی دیگر، این کالاها وقتی 
در بندر تخلیه می شوند، زمان زیادی صرف می شود تا 
وضعیت آنها به گمرک اعلام شود. رئیس قوه قضائیه 
ادامه داد: آسیب و اشکال دیگری که وجود دارد آن 
است که این کالاها پس از تحویل به گمرک، به رغم 
گذشت ۲ الی ۳ سال و حتی بیشتر و متروکه شدن 
آنها، به سازمان اموال تملیکی برای جمع آوری، اعلام 
نمی شوند؛ یا اینکه اعلام می شوند و سازمان مزبور ادعا 
می کند که اعلام نشده اند. رئیس دستگاه قضا در پایان 
به این موضوع نیز اشاره کرد که در سه استان تهران، 
هرمزگان و بوشهر اتفاقات مثبت و رو به جلویی در 
قضیه ساماندهی انبارهای گمرکات و اموال تملیکی 
رخ داده است و در همین بوشهر میزان فروش اموال 
تملیکی در چهار ماهه نخست سالجاری با رشد ۱۸۰ 
درصدی مواجه بوده است؛ که از این حیث باید از 

مسئولان مربوطه تقدیر به عمل آورد. 

مقام معظم رهبری نکات بسیار مهم و اساسی را برای وظایف و 
نوع عملکرد ائمه جمعه بیان کردند. لذا رعایت نکاتی که مقام معظم 
رهبری فرمودند ضروری است و می تواند رابطه مردم با روحانیت را 
به طور کلی بسیار وثیق و محکم سازد. معمولا ورود در فعالیت های 
اقتصادی برای روحانیون چه امام جمعه باشند یا نباشند اثر خوبی 
در میان مردم ندارد و همان طور که ایشان اشاره فرمودند در 
چندین مورد که برخی از ائمه جمعه وارد این فعالیت های اقتصادی 
شدند آثار اجتماعی بدی داشته است. ولو اینکه این فعالیت های 
اقتصادی در جهت اهداف مردمی و اهداف فرهنگی برای مردم 
بوده ولی برداشت مردم نسبت به این مساله چندان خوب نیست که 
روحانیون مشغول فعالیت اقتصادی و کسب درآمد شدند. به هر حال 
مقام معظم رهبری نکته بسیار مهمی را مطرح کردند که امیدواریم 
ائمه جمعه رهنمودهای ایشان را سرلوحه کار خود قرار دهند و 
در ابعاد دیگر نیز رعایت کنند. اینکه امام جمعه باید به روز باشد و 
اطلاعات خود را به روز و فرهنگ اسلامی و انقلابی را باز تولید کند و 
به خصوص به زبان روز برای نسل جوان صحبت کنند و حالت پدری 
برای همه جوانان داشته باشند. امامان جمعه باید سعه صدر داشته و 
در کنار مردم و حامی آنها باشند. اینها بخشی از نکات کاربردی است 
که می توان از سخنان مقام معظم رهبری دریافت کرد. هر چند که 
نکات بسیار دیگری نیز در سخنان ایشان وجود دارد. از سوی دیگر 
در خصوص سخنان مقام معظم رهبری در خصوص جذب مخاطب 
باید گفت؛ بالاخره این انقلاب ما دینی است و روحانیون و ائمه جمعه 
نیز عالم دین هستند. دین نیز اخلاق، عقاید و احکام است که این ۳ 
عنصر در دین طبق بیانات اندیشمندان و علمای ما سه عنصر اساسی 
هستند. امام جمعه باید هم مسائل فقهی و احکام را برای مردم 
بگوید؛ هم عقاید جهان بینی و اصول فلسفی تفکر دینی را بیان کند 
و هم اخلاق داشته باشد. به هر حال پیامبر)ص( فرمودند: »من برای 
به کمال رساندن صفات نیکوی اخلاقی مبعوث شدم.« لذا از همه 
این سه عنصر مهم تر همان اخلاق است و امروز دینداری معادل با 
اخلاق است. لذا مقام معظم رهبری نیز بر این نکته تاکید داشتند که 
امامان جمعه لحن لین و نرم داشته باشند؛ عصبانی نشوند و به همه 
مردم و مخاطبین احترام بگذارند. مطالبی نیز بگویند که مردم به آن 
مطالب احساس نیاز کنند. دردهای مردم را بشنوند و بیان کنند و با 
اخلاق و رعایت شرایط و قواعد اخلاقی رابط بین مردم و حاکمیت 
باشند تا بتوانند مفاهیم و آرمان هایی مثل عدالت خواهی و امثالهم 

را در تریبون نماز جمعه مطرح کنند. 

ویــــــژه
 معرفی نماینده جدید ایران 

در آژانس انرژی اتمی
محسن نذیری اصل به عنوان سفیر جدید و نماینده دائم 
جمهوری اسلامی ایران در دفتر سازمان ملل متحد در وین و 
همچنین نماینده جمهوری اسلامی ایران در آژانس بین المللی 
انرژی اتمی تعیین شد. بر اساس پیشنهاد حسین امیرعبداللهیان 
.. ابراهیم رئیسی  . وزیر امور خارجه کشورمان و تصویب آیت ا
رئیس جمهور، محسن نذیری اصل به عنوان سفیر جدید و نماینده 
دائم جمهوری اسلامی ایران در دفتر سازمان ملل متحد در وین 
و همچنین نماینده جمهوری اسلامی ایران در آژانس بین المللی 
انرژی اتمی تعیین شد. محسن نذیری اصل در آستانه عزیمت به 
محل ماموریت در دیدار با امیرعبداللهیان، برنامه کاری خود در طول 
این دوره کاری را تقدیم و در جریان توصیه ها و رهنمودهای وزیر 

امور خارجه کشورمان قرار گرفت. 

آرمان ملی: رئیس جمهور در سی امین سفر استانی 
خود به همدان رفت و در اجتماع پرشور مردم، دیدار 
با ایثارگران و نخبگان، شورای اداری استان همدان 
اظهار داشت: کارهای خوبی در کشور انجام شده اما در 
اجرای عدالت و بوروکراسی اداری، عقب ماندگی داریم. 
پیچیدگی روز به روز بیشتر می شود و شرایط پیچیده 
اداری موجب کندی کارها شده که باید حل شود و مساله 
بوروکراسی اداری از معضلات کشور است. وی با تاکید 
بر جلب رضایت عموم مردم از سوی مدیران گفت: با 
گذشت چهل و سه سال از پیروزی انقلاب اسلامی دیگر 

فرصت آزمون و خطا نداریم. 
اهم اظهارات آیت ا... سید ابراهیم رئیسی از 

این قرار است: 
 در دنیا تمام سیاسیون دم از مردم می زنند اما 
امام)ره( بزرگوار ما وقتی از مردم سخن می گوید فرق 
می کند، کشورهای دنیا به عنوان تشریفات از مردم 
حرف می زنند اما امام و رهبری با تمام وجود و اعتقاد 
از مردم حرف می زنند و مردم را باور دارند و ما هم 
به تبعیت از امام و رهبری و امیرالمؤمنین)ع(، یکی 
از افتخاراتمان این است که دولتی مردمی باشیم، 
یعنی نگاه به خواسته ها و رفع مشکلات مردم. بدانید 
امروز دغدغه شما، دغدغه ماست و همه تلاش دولت 
من این است که در حوزه های اقتصادی با مقاومت و 
استقامتی که شما دارید و با پیگیری های دولت کار 
را به نحوی پیش ببریم که دست رانتخواران، دست 
مفسدان و روابط ناسالم در کشور و سازمان اداری 

کشور قطع شود. 
 بنده به عنوان خدمتگزار و طلبه ای که با اعتماد 
شما مردم مسئولیت دارم، دیروز در دستگاه قضائی با 
مفسدان مبارزه می کردم و امروز باید در دستگاه اجرایی 
بسترهای فسادزا و بسترهایی که موجب می شود 
افرادی فساد و رانتخواری کنند و نگذارند مردم به 
حقشان برسند و تا اقدامی می کنیم جیغشان درمی آید، 
را اصلاح کنم. آنچه مهم است خواست عموم مردم است. 
جریان انقلابی همواره باید مراقب جریان نفوذ و نفاق 
باشند چون چهره خود را می پوشاند تا اهداف خود را 
دنبال کند. ضربه هایی که از نفاق خوردیم از کفر و الحاد 
نخوردیم. جریان نفاق بسیار خطرناک است. امروز رمز 

موفقیت دولت همراهی، همکاری و مشورت است. 
عقول مختلفی در کنار اندیشمندان است تا بر غنای آن 
بیفزاید. دولت مردمی یعنی همراه مردم و معنای آن این 
است که همه دولتمردان در همه سطوح و بخش ها خود 
را محتاج بدانند تا بر مردم مشورت کنند و نگاه آن ها 
در تصمیم گیری ها و تصمیم سازی ها بدانند. مدیران 

حلقه های مشورتی با نخبگان داشته باشند. 
 اگر فعل و ترک فعلی موجب ارتقا در کشور است 
باید پیگیری شود، این نگاه ها منتقل شود و نگاه ها و 
دیدگاه های نخبگانی را باید داشته باشیم و موفقیت ما 
برای ارتباط با جریان نخبگانی است. ارتباط را با سطوح 
مختلف آغاز کردیم که ممکن است اعلام نشود اما دارد 
اقدام می شود. همواره نظرات را به ما منتقل کنید چون 
مورد استقبال دولت است. اصلاحات اقتصادی برای 
جلوگیری از رانتخواری است تا امکانات به دست کسانی 
که در خط اول هستند، برسد. استفاده از نیروهای 
تحول گرا و حزب اللهی در بدنه اجرایی ضرورت دارد 
چون استفاده از این نیروها کارساز است. من به کار 
کارشناسی، مباحث اقتصادی و بحث آکادمیک اعتقاد 
دارم و پس از کار کارشناسی، باید تصمیم گرفت و اجرا 
کرد. ما اولین دولتی هستیم که در آغاز سال ۱۴۰۱ 
مدیران و وزرا را ارزیابی کمی کردیم و با عدد، مانند 
کارنامه وضعیت کاری آنها را نشان دادیم و این کار را در 

استان ها انجام می دهیم. 
 امروز دولت ماموریت بسیار خطیری بر عهده دارد 
که رمز موفقیت آن همراهی، همکاری و مشورت مردم 
است. دولت مردمی یعنی همراه مردم بودن؛ باید همواره 
همه دولتمردان ما در تمام سطوح خودشان را در اجتماع 
مردم بدانند و با مردم به ویژه نخبگان مشورت کنند. 
رمز موفقیت دولت در همه عرصه ها ارتباط با جریان 
نخبگانی است. در چهل سال اول انقلاب تجربیات 
ارزشمندی به دست آوردیم، اما عقب ماندگی هایی 
از جمله در حوزه اجرای کامل عدالت و ارتقای نظام 
اداری همچنان وجود دارد. حل مشکلات اداری نیازمند 
همکاری دولت و مجلس است. معتقدیم باید بسترهای 
فسادزا اصلاح شود و اصلاحات دولت هم در راستای 
قطع دست رانت خواران و مفسدین است. استفاده از 
نیروهای تحول گرا، جوان حزب اللهی و باانگیزه در بدنه 

اجرایی دولت یک ضرورت است. ما معتقد به استفاده 
از نظر کارشناسی برای حل مشکلات کشور هستیم. 
می خواهیم عقب ماندگی های قبلی را با رویکرد تحولی 
جبران کنیم. این تحول در گرو احساس مسئولیت 
همگانی است. تولید، امیدآفرینی، اقتصاد مقاومتی و 
مقاوم در مقابل تکانه ها، مردم متدین، توجه به آثار خون 
شهدا در جامعه، صنایع نظامی و موشکی و از همه مهم تر 

جایگاه رهبری از مؤلفه های قدرت هستند. 
 قانون در مجلس باید عادلانه تصویب شود، در 
قوه مجریه به صورت عادلانه اجرا شود و در داوری و 
قضاوت باید امر دعاوی مردم عادلانه قضاوت شود. با 
گذشت چهل و سه سال از پیروزی انقلاب اسلامی 
دیگر فرصت آزمون و خطا نداریم و مدیران با معدل 
تجربه مدیریتی ۲ تا ۳ دهه می توانند کارهای بزرگی را 
به ثمر برسانند. خواسته من از مدیران دولت در سطوح 
مختلف این است که در مسیر تحقق این مسائل مهم 
 که دغدغه و تاکید رهبر انقلاب است، حرکت کنند. 
رئیس جمهور با بیان اینکه گزینش، استخدام و ارتقای 
رتبه در سازمان اداری باید در بستر عدالت و به دور 
از هرگونه روابط ناسالم صورت گیرد، افزود: امروز 
انتظار مردم از ما یک سازمان اداری کارآمد با مدیران 
تحول خواه و انقلابی است و در این زمینه باید به استفاده 
از نیروهای کارآمد و تحول خواه توجه شود و نیروهای 
بی انگیزه که مانع کار هستند به حاشیه رانده شوند. 
خوشبختانه با تلاش های صورت گرفته در مدت 
یکساله به اندازه ۱۵ سال کار شده و در این سفر از آقای 
استاندار و مسئولان مربوطه خواسته ام که ظرف مدت ۲ 
ماه مشکل آب مردم این استان را سامان دهند. نیروهای 
مسلح جمهوری اسلامی ایران تحریم و تهدید را به 
فرصت تبدیل کردند و پیشرفت های بزرگی را رقم زدند 
که این نگاه باید به سایر بخش های کشور گسترش یابد. 
خواسته ام از مدیران استان این است که موضوع اشتغال 
را بسیار جدی پیگیری کنند و در این مسیر نگاهشان 
به یکدستگاه یا وزارتخانه خاص نباشد. پیچیدگی نظام 
اداری موجب کندی کارها می شود و باید بسیاری از 
فرآیندهای پیچیده و بوروکراسی های اداری تغییر کند 
که پیش نیاز آن تغییر در نگرش و نگاه مسأله محور به 

مشکلات است. 

رئیس جمهور: 

دیگر فرصت آزمون و خطا نداریم
    در اجرای عدالت عقب ماندگی داریم

    استفاده از توان کارشناسی نخبگان اراده جدی دولت است

منابع بانک های دولتی 
ته کشیده است

یک نماینـــده مجلس گفت: 
که  می گوید  بانک ها  به  دولت 
انجام دهند  را کمتر  پرداخت 
اعتراض  کار  این  که  درحالی 
تولید کنندگان را به همراه دارد 
زیرا تولیدکنندگان برای ادامه 
کار به سرمایه در گردش نیاز 
دارند؛ لذا انقباضی شدن بانک ها 
به تولید آسیب می زند.  جبار 
کوچکی نژاد گفت: دولت می تواند 
برای تامین منابع به سمت منابع 
بخش خصوصی برود چراکه منابع 
و  ته کشیده  بانک های دولتی 
دولت هر چه به آنها فشار بیاورد 
مجبور می شوند از بانک مرکزی 
استقراض کنند و بدهکار بانک 
مرکزی شوند؛ یعنی استقراض غیر 
مستقیم، که به نفع دولت نیست و 
در نهایت سیستم اقتصادی کشور 

را دچار مشکل می کند. 

آرمان ملی: رئیس مجلس با بیان اینکه امروز فضای 
مجازی فضای کسب و کار جوانان ماست، اضافه کرد: 
می دانیم زندگی مردم در فضای مجازی جریان دارد و 
تا پای جان هم پای اقتصاد دیجیتالی و پلتفرم های 
مجازی می ایستیم. محمدباقر قالیباف اظهار کرد: 
مجلس در راستای تسهیل شرایط برای فعالیت در 
این فضا و برای توسعه اقتصاد دانش بنیان و دیجیتال 
قانون تصویب کرده است. البته ضرورت دارد که بدانیم 
در صورت بی قانونی در این فضا منافقین به اقتصاد و 
زندگی مردم ضربه خواهند زد. شهید فخری زاده از 
طریق همین فضای مجازی و سیستم های ارتباطی 
به شهادت رسید. وی با بیان اینکه دشمنان انقلاب 
بهتر از ما شخصیت های اصلی انقلاب را می شناختند، 
گفت: از تیر سال ۶۰ تا شهریور ماه همان سال بیش از 
۱۰۰ شخصیت برجسته انقلاب در کنار چند هزار تن 
از مردم به دست منافقین به شهادت رسیدند. البته این 
جنایات باعث شد ملت ما محکم تر شوند. این جمله 
حضرت امام)ره( در شهادت شهید مطهری عجیب 
است که فرمود: »بریزید خون ها را، زندگی ما دوام  
پیدا می کند. بکشید ما را، ملت ما بیدارتر می شود. ما از 
مرگ نمی ترسیم و شما هم از مرگ  ما صرفه ندارید.« 
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: با مطالعه این 

جملات احساس می کنم امام)ره( تمام آینده و رسوایی 
منافقین را می دید. سال ۶۰ مشکلات مربوط به جنگ 
و جنایات منافقین در کشور جریان داشت که هر کدام 
از این  مسائل می توانست به تنهایی باعث سقوط نظام 
اسلامی شود اما نباید از یاد برد که انقلاب و دفاع ۲ واژه 
تاریخی ماندگارند. از همین رو انقلاب و دفاع همچنان 
ادامه دارد. آن روز جنگ با منافقین و صدام برای حفظ 
نظام واجب بود و رژیم صهیونیستی و آمریکا برای از 
بین بردن نظام کمر بسته بودند و تصور می کردند نظام  
ما نهایتا چند هفته دوام می آورد. حساب و کتاب مادی 
هم همین موضوع را تایید می کرد اما امروز به برکت 
خون شهدا و اخلاص و مجاهدت مردم می بینیم که 
انقلاب و نظام ما محکم تر از هر زمان دیگری در ۴۰ سال 
دوم خود گام بر می دارد و به پیش می رود. وی گفت:  
امروز دشمنان ما در تلاشند در مبارزه با انقلاب بین 
امام و امت فاصله ایجاد کنند و کارآمدی دین در اداره 
جامعه را زیر سوال برند. کسانی که از انقلاب پشیمانند 
و نتوانستند در این مسیر استقامت کنند، امروز بدتر از 
دشمنان ما در رابطه با انقلاب و نظام سخن می گویند. 
امروز دشمن دنبال این است که مشروعیت این نظام را 
در افکار عمومی از بین ببرد. در شرایط کنونی انقلابی 
کسی است که بتواند در عرصه جنگ اقتصادی و جنگ 

شناختی به درستی با انقلاب اقتصادی و با دفاع از جنگ 
روایت ها و باورهای انقلاب و همچنین تکیه بر باورهای 
الهی و مردم عمل کند. قالیباف تاکید کرد: باید توجه 
داشت سنت های الهی و مردم اصل است و بقیه ما در 
ذیل آن  تعریف می شویم. ما باید امروز در عرصه انقلاب 
اقتصادی تلاش کنیم. در همین شرایط فعلی هم 
می توانیم با استفاده از یک برنامه ریزی صحیح کشور را 
به ثبات اقتصادی برسانیم؛ به شرط آن که به سنت های 
الهی و مردم ایمان داشته باشیم. وی با اشاره به تاکیدات 
مقام معظم رهبری در خصوص جهاد تبیین بیان کرد: 
ما باید جنگ شناختی را درک کنیم. دشمن قصد دارد 
اینطور القا کند که ایران در بن بست است، در حالی که 
در فرهنگ جهاد و شهادت بن بست وجود ندارد. امروز 
جبهه مقاومت هم باعث عزت مسلمین و احیای مجدد 
اسلام شده و هم دنبال حفظ امنیت و منافع ملی ماست. 
قالیباف با تاکید بر اینکه حاکمیت باید در اقتصاد نقش 
تسهیل گری داشته باشد، ادامه داد: در همین راستا 
مجلس شورای اسلامی طی یک مصوبه قانونی تسهیل 
صدور مجوزهای کسب و کار را تصویب کرد. تصویب 
این قانون یعنی وقت مردم ارزشمند است. ما باید اسب 
بوروکراسی را مهار کنیم. تصویب این قانون هم به 

همین منظور بود. 

قالیباف هشدار داد

ضربه بی قانونی در فضای مجازی به زندگی مردم

 دشمنان منتظر 
تلافی باشند 

وزیــر اطلاعات با هشـــدار 
نسبت به اینکه کشورهایی که به 
دشمنان ملت ایران کمک کنند 
منتظر تلافی باشند، تاکید کرد: 
گروهک کومله به عنوان مزدور 
رژیم صهیونیستی عمل می کند. 
بیان  با  خطیب  حجت الاسلام 
اینکه ایجاد امنیت مردم محور و 
اطلاعات مردم پایه از راهبردهای 
اطلاعات  وزارت  تحول  سند 
همه  افزود:  می رود  شمار  به 
تلاش های دولت مردمی و انقلابی 
بر رفع مشکلات و ارتقای معیشت 
مردم متمرکز شده است. وی در 
ادامه جنــگ کنونی علیه نظام 
اسلامی ایران را جنگ ترکیبی 
خواند و گفت: آمریکا با استفاده از 
جنگ نرم وتحریم های ظالمانه به 
دنبال احیای سلطه تضعیف شده 
خود در منطقه است که با شکست 

مواجه شده است. 

دیــدگــــاه
مردم تشنه صداقت هستند

اعتماد و خوشبین شدن مردم نسبت به دولت و مسئولان بحث 
جدیدی نیست و در طول دهه های گذشته نیز شاهد ۲ حرکت 
همزمان و هم عرض بودیم که به تدریج مردم را نسبت به برخی 
رویکردها و تصمیم گیری ها بدبین ساخته است. یکی از این مسائل 
که شاید در نوع خود بسیار هم مهم باشد این است که متأسفانه 
برخی جریان ها که بعدا در برخی دولت ها نیز حاضر بوده اند با 
عملکردهای بعضا غیرکارشناسی و غیر علمی باعث بروز مشکلاتی 
در کشور و جامعه شدند که مردم بعدها تاثیرات آن عملکردها را در 
زندگی خود لمس کردند. لذا از طرفی عملکردهای ناموفق و بعضا 
برخی ناکارآمدی ها به اضافه عدم پاسخگویی کم کم باعث ایجاد 
بی اعتمادی شده است. مثلا وقتی یک تصمیم اقتصادی یا یک 
تصمیمی در حوزه سیاست خارجی گرفته می شود اگر آن تصمیم 
پایه کارشناسی و درستی نداشته باشد می تواند بعضا تبعات جبران 
ناپذیری برای کشور از خود برجای بگذارد. پس اتخاذ تصمیمات 
بر مبنای ادله محکم، کارشناسی شده، علمی و متناسب با نیازها و 
مشکلات جامعه و کشور می تواند آثار مثبت و مفیدی برای کشور 
داشته باشد. مسئولان نیز باید بر همین مبنا پیش بروند و در این 
راستا از نخبگان، صاحبنظران و افراد متخصص و متعهد برای 
حل مشکلات استفاده کنند. البته این نکته نیز لازم به ذکر است 
که خیلی کم دیده شده برای یک تصمیم، دستور یا اقدام اشتباه 
مسئولی بخواهد از مردم عذرخواهی کند. در حالی که مردم تشنه 
صداقت هستند و انتظار دارند که برخی مسئولان حتی اگر اشتباه 
هم کردند با صداقت با آنها مواجه شوند. در همه جای دنیا دیده ایم 
که مسئولان اشتباه می کنند اما در کنار آن عذرخواهی هم 
می کنند. مشکل، بیکاری، گرانی و... در همه جای دنیا وجود دارد 
و فقط کشورما نیست اما مساله ای که باعث می شود در بسیاری 
از مناطق دنیا مردم این مشکلات را تحمل کنند این است که 
می دانند مسئولان اگر تصمیم اشتباهی هم گرفتند اشتباه خود را 
می پذیرند و به مردم می گویند و سپس عذرخواهی می کنند. اینکه 
می بینیم اعتماد مردم به برخی از روندها، رویکردها و مسئولان 
کاهش یافته به خاطر همین مساله شفافیت است. در نتیجه 

بهترین راه برای ترمیم اعتماد عمومی صداقت با مردم است. 

هدایت ا... آقایی 
فعال سیاسی اصلاح طلب

فریاد مشکلات اقتصادی 
بیشتر از حجاب بوده

امام جمعه تهـــران در مورد 
موضوع حجاب و عفاف گفت: این 
ترویج بی حجابی و شبهه افکنی 
در رابطه با حجاب که در دوهفته 
اخیر غربی ها به آن دامن می زنند، 
عقده گشایی از تلاش مذبوحانه 
آنان است. آنها می گفتند تا زمانی 
که زن از قیود اخلاقی و شرعی 
رها نشود پیشرفت نمی کند. اما 
خلافش را در ایران دیدند که 
زن ایرانی با حجاب اسلامی در 
تمامی عرصه ها خوش درخشیدند 
و غربی ها از این عصبانی شدند 
فرهنگی  قرارگاه  نتیجه  در  و 
علیه حجاب را فرماندهی کرده 
و در ترویج این منکر می دمند. 
حجت الاسلام احمد خاتمی با 
اشاره به اینکه رهبری فرمودند در 
این موضوعات منطقی و به دور از 
احساسات و با دلایل روشن ورود 
کرده، افزود: در جواب شبهه هایی 
که در این مقوله وارد می شود که 
آقا شما چرا به مسائل اقتصادی 
اعتراض نمی کنید و فقط به حجاب 
چسبیده اید باید بگویم »گذشته از 
اینکه حجاب مبنای قرآنی و فقهی 
دارد و علما آن را از ضروریات دین 
می دانند، ما نیز فریادمان در رابطه 
با مشکلات اقتصادی اگر بیشتر 
از حجاب نبوده باشد، کمتر هم 

نبوده است.« 


